
1 
 

Asuinalueilta Tikkakosken Kotikulmilla torstaina 2.12.2021 
 

Asuinalueillat tunnettiin aikaisemmin Iltakahvit Jyväskylän kuntapäättäjien kanssa- 

tilaisuuksina. Nimenmuutos tuli kuitenkin ajankohtaiseksi, kun tilaisuudet koronan vuoksi 

siirtyivät etäyhteyksin järjestettäviksi. Kokemukset viime kevään etäasuinalueilloista olivat 

hyviä.  

Tilaisuus järjestettiin etänä ja kisastudio oli Tikkakosken yhtenäiskoululla, Luonetjärvi-

rakennuksessa. 

Kuntapäättäjistä mukana keskustelemassa olivat: 

Jaakko Selin 

Meri Lumela 

Aimo Asikainen 

Jaana Hakala 

Katja Isomöttönen 

Tuulikki Väliniemi 

Sirkku Ingervo 

Leena Lyytinen 

Jari Colliander 

Mikko Seppälä 

Timo Lehtonen 

Arto Lampila 

 

Kaupungin työntekijöistä mukana keskustelemassa olivat: 

Tuula Smolander  kaupunkirakennepalvelut 

Arto Sipinen                   kaupunkirakennepalvelut 

Anna-Bodil Boe sivistyspalvelut 
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Iida Viljakainen sivistyspalvelut 

Harri Penttinen sivistyspalvelut 

Outi Savonen       sivistyspalvelut/ sosiaali- ja terveyspalvelut 

Laura Vänttinen sosiaali- ja terveyspalvelut 

Eino Leisimo sivistyspalvelut 

Hanna Tenhunen  sivistyspalvelut  

Antti Rajala      sivistyspalvelut 

Satu Altén        sivistyspalvelut 

 

Ilta järjestettiin etäyhteyksin. Tikkakosken yhtenäiskoululla, Luonetjärvi -rakennuksessa 

järjestettiin kisastudio.  

Mukana oli 54+ osallistujaa, joista kisastudiossa oli 4 henkilöä. 

 

1.Tilaisuuden aloitus 

 

Erikoissuunnittelija Antti Rajala toivotti osallistujat tervetulleeksi ja esitteli mukana olevat 

luottamusmiehet ja kaupungin työntekijät. Antti Rajala kertoi myös illan tarkoituksen: 

asuinalueillan tavoitteena on syventää ymmärrystä Tikkakoskesta erityisenä asuinalueena. 

Tarkoitus on jatkossa helpottaa yhteistyötä Tikkakoskea koskevissa asioissa. Lisäksi 

saatuja tietoja voidaan hyödyntää tulevissa suunnitelmissa sekä päätöksen teossa. Antti 

palasi aiempaan asukastilaisuuteen edellisen muistion tiimoilta. Ja hän kertoi myös tämän 

asuinalueillan ohjelman. 

Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Jaakko Selin toivotti omalta osaltaan osallistujat 

tervetulleeksi ja toivoi hyvää keskustelua sekä tietoa Tikkakosken asuinalueeseen 

liittyvistä asioista, joista päättäjillä ei välttämättä ole vielä tiedossa. 

Kehittyvä Tikkakoski ry:n puheenjohtaja Pekka Tuunanen toivotti myös osallistujat 

tervetulleesi mukaan asuinalueiltaan. Hän kertoi, että tikkakoskilaiset ovat aktiivisia. 
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Joulukuun alussa valaistiin iso joulukuusi ja sen ympärille tehtiin yhteistyössä tapahtuma 

kaikenikäisille.  

 

2. Illan alustukset: 
 

Alustukset ajankohtaisiin aluetta koskeviin aiheisiin pitivät kaupunkirakennepalveluista 

katupäällikkö Tuula Smolander ja kaavasuunnittelija Arto Sipinen.  

Tuula Smolander 

Tuula aloitti kertomalla Tikkakosken alueen kevyen liikenteen väylien tilanteesta sekä 

tulevista kunnossapitotoimenpiteistä, joita tehdään kevyen liikenteen väylille Tikkakosken 

asuinalueella. Liite 1. 

Arto Sipinen 

Arto Sipinen kertoi Tikkakoskella lähivuosina käynnistyvistä kaavahankkeista, jotka 

suuntautuvat keskustaan torin ja entisen asetehtaan ympäristöön. Liite 2. 

 

3. Pienryhmätyöskentely 

 

Alustusten jälkeen jakauduttiin 5 eri ryhmään, etänä olijat neljään ryhmään  ja Tikkakosken  

yhtenäiskoululla, Luonetjärvi-rakennuksessa oltiin yhtenä ryhmään. 

Ohjeistus pienryhmä työskentelyyn: 

■ Mitä ajatuksia herättää asemakaavahankkeet?                        

■ Mitä ajatuksia herättää kevyt liikenne? 

■ Mitä kehityskohteita Tikkakoskella on? 

■ Valitkaa yksi aihe, jonka haluatte nostaa yhteiseen keskusteluun. 
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Kevyt liikenne 

• Tervaruukinkadulla Kaivohaankadun risteyksestä Keskimaan suuntaan vaarallista 

pysäköintiä kurvissa. Samassa kohtaa auraamattomia pätkiä jalkakäytävää lasten 

koulumatkalla. Miilukadun ja kaivokadun väli myös huonolla talvihoidolla. Eikö 

kiinteistönhaltioita voi velvoittaa auraamaan? 

• Tervaruukinkadun kevytliikenne lienee syytä muuttaa koko osuudeltaan yhdistetyksi 

kevyenliikenteen väyläksi, jolloin kaupunki hoitaisi kunnossapidon. Tervaruukinkatu 

on Liinalammen koululaisten käyttämä katuosuus. 

• 2 x 50 metriä Tervaruukin kadulla auraamatonta. Helpottaisiko, jos siitä tulee 

pyörätie. 

• Pihateiden liittymät: mistä vanhuksille apua, kun tiekarhun käynnin jälkeen on iso 

lumivalli liittymässä -> esim. ambulanssi ei pääse hädän hetkellä paikalle (Ihana-

hanke ei kata koko Tikkakosken aluetta) 

• Ikäihmisten liittymien auraus. 

• Vinkki liikenne- ja viheralueille: https://tekniikanmaailma.fi/video-alaskalaisella-

lumiautalla-nerokas-lisalaite-jonka-ansioista-se-ei-kippaa-massiivista-lumiestetta-

ihmisten-pihatielle/ 

• Tikkakosken alueelle toivotaan lisää penkkejä ja niiden talvikunnostusta tarvitaan. 

Vastaus: 

Lain mukaan (laki kadun ja eräiden yleisten alueiden kunnossa- ja puhtaanapidosta) 

jalkakäytävien talvihoito kuuluu kohdalla olevan kiinteistön vastuulle. Jyväskylässä on 

kaupunginvaltuuston päätöksellä otettu kaupungin hoitovastuulle ne jalkakäytävät, jotka 

sijaitsevat omakoti- ja paritalojen kohdalla. Muilta osin jalkakäytävien hoitovastuu siis 

kuuluu lain perusteella kiinteistöille. 

Kiinteistön Tervaruukinkatu 18 hoitovastuu on kiinteistöillä, kuten naapureillakin. 

Vastaavasti Miilutiellä olevan rivitalokiinteistön kohdalla Tervaruukinkadun puolella. 

Valvontaviranomaiset ovat rakennusvalvonta ja poliisi. Kaupunkirakennepalvelut voi 

ainoastaan kehottaa hoitamaan velvoitteet, koska heillä ei ole viranomaisvaltaa. 

Penkkejä lisätään mahdollisuuksien mukaan. Penkkien talvihoitoa ei ole mahdollisuutta 

suorittaa kaupungin puolesta. Kaupunkirakennepalveluissa on lähtenyt käyntiin 

pienimuotoinen haaste, jossa haastetaan kaupungin asukkaita tekemään hyvää ja 

puhdistamaan lähialueellaan olevia levähdyspenkkejä. Pieni vaiva voi olla toiselle suuri ilo! 

https://tekniikanmaailma.fi/video-alaskalaisella-lumiautalla-nerokas-lisalaite-jonka-ansioista-se-ei-kippaa-massiivista-lumiestetta-ihmisten-pihatielle/
https://tekniikanmaailma.fi/video-alaskalaisella-lumiautalla-nerokas-lisalaite-jonka-ansioista-se-ei-kippaa-massiivista-lumiestetta-ihmisten-pihatielle/
https://tekniikanmaailma.fi/video-alaskalaisella-lumiautalla-nerokas-lisalaite-jonka-ansioista-se-ei-kippaa-massiivista-lumiestetta-ihmisten-pihatielle/
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Täältä lisää tietoa asiasta: 

https://www.jyvaskyla.fi/uutinen/2021-12-14_jyvaskylan-kaupungin-penkitpuhtaaksihaaste-haastaa-

asukkaat-mukaan-tekemaan 

 

Kaavoitus, rakentaminen  

• Tikkakosken asuinalueen asukkaat toivovat, että alueelle kaavoitettaisiin myös 

omakotitaloaluetta. 

• Moottoritien valmistuttua alueen saavutettavuus paranee, siksikin omakotitalotontit 

olisivat hyviä. 

• Tontteja toivotaan eripuolelle asuinaluetta. Tietysti olisi hyvä selvittää tonttien 

kysyntäkin. 

• Tarvittaisiinko myös teollisuustontteja? 

• Toivotaan koko asuinalueen kehittämistä. Keskustan alue koetaan synkäksi. 

• Keskustan alueelle toivotaan väljyyttä. Ei korkeita rakennuksia torin läheisyyteen. 

• Elinkeino-, liikenne- ja ympäristökeskus eli ELY:n kanssa pitäisi tehdä yhteistyötä 

Tikkakosken taajaman suunnittelussa, ei vain teiden osalta. 

Vastaus: 

 
Vapaista tonteista löytyy tietoa kaupungin verkkosivuilta: 

https://www.jyvaskyla.fi/rakentaminen/tontit 

Tikkakoskella asemakaavoitetulla alueella on tällä hetkellä kuukausittaisessa haussa viisi 

rivitalotonttia ja kuusi pientalotonttia. 

Pientalotonteille etsitään paikkoja Tikkakosken taajaman sisältä palveluiden ja olevan 

kunnallistekniikan äärestä ja kaupungin omistamilta mailta. Kokonaan uusien 

pientaloalueiden kaavoitus ei ole ainakaan toistaiseksi ajankohtaista. 

Tikkakosken taajamassa on jonkin verran rakentamattomia pien- ja rivitalotontteja sekä 

kaupungin, että yksityisen maalla. Tonttivarantoa pyritään kasvattamaan kysynnän 

mukaisesti. 

Teollisuus/yritystontteja pyritään lähitulevaisuudessa kaavoittamaan Asetehtaan alueelle. 

Kaupunki vastaa maa-alueidensa maankäytön suunnittelusta ja kaavoituksesta. ELY-

keskuksen rooli on valvoa ja antaa lausuntoja yleis- ja asemakaavoista. 

https://www.jyvaskyla.fi/uutinen/2021-12-14_jyvaskylan-kaupungin-penkitpuhtaaksihaaste-haastaa-asukkaat-mukaan-tekemaan
https://www.jyvaskyla.fi/uutinen/2021-12-14_jyvaskylan-kaupungin-penkitpuhtaaksihaaste-haastaa-asukkaat-mukaan-tekemaan
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.jyvaskyla.fi%2Frakentaminen%2Ftontit&data=04%7C01%7C%7C80c422f427284dc3f3e008d9ceba7a7c%7Cfc34d05ca2f24ac289c5b44f3a9f451c%7C0%7C0%7C637768122746471821%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000&sdata=Gu2Y46BUMoP7HpSDSfcgFzfHXrnHnmpBO%2FjEoQEPIFM%3D&reserved=0
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Palvelut 

Liikuntapalvelut 

• Uimarannat halutaan takaisin ja liikuntapalvelukeskuksen kunnossapitoon. Lisäksi 

rantojen ympäristöt pitäisi siistiä.  

• Uimahalli halutaan takaisin Tikkakoskelle. Ja lisäksi kuntosalia tarvitaan. 

• Hiihtoputki, kuntolatu halutaan uudelleen käyttöön. Tämä luvattiin viedä heti 

eteenpäin. 

• Valaistulatu välille Länsiranta- Mutkaperä- Liinalampi. Onkohan suunnitelmissa? 

 

Vastaus: 

Aikoinaan hoidon piiristä poistetut uimarannat eivät ole enää liikuntapalvelujen hoidon 

piirissä. Eivätkä ne ole silloin virallisia uimarantoja. Hoidettavien uimarantojen määrää ei 

ole suunnitelmissa lisätä, vaan mieluummin ehkä jopa vähän vähentää. Myös toteutettu 

liikuntaverkkoselvitys tukee tätä. Kaupungin hoidossa olevia uimarantoja on tällä hetkellä 

34 kpl ja lisäksi kahta rantaa on hoitanut yhdistykset (Kolmisoppisella ja Leppälahdessa). 

Joistakin uimarannoista on Liikuntapalvelukeskukselta tehty alueilla toimivien yhdistysten 

kanssa sopimuksia, jolloin yhdistykset hoitavat rantojen ylläpitoa.  

Myös pusikoiden raivausta on tehty, osalla rannoista isostikin. Ja tehdään toki tarpeen 

mukaan jatkossakin.  

Rantojen hoidosta ja siihen liittyvästä pitää laittaa palautetta liikuntapalveluille kaupungin 

palautekanavan kautta.  

Hiihtoputki, kuntolatu halutaan uudelleen käyttöön. Tämä luvattiin viedä heti eteenpäin 

sivistyspalveluissa. 

 

4. Muuta 

Lentokentän aiheuttamaan meluun tottuu. 

Kiitosta liikuntapalveluille Tikkakosken pururadan ylläpidosta, aurauksesta. Ladut ovat 

myös hyvin hoidetut.  
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Myös Kuikan alueella auraus toimii. 

Kaupungin palautepalvelun linkki  löytyy kaupungin nettisivuilta, se on hyvä väylä kysyä ja 

antaa palautetta kaupungin palveluista. 

 

 

Jatkoaskeleet: 

Tilaisuuden muistio löytyy aikanaan kaupungin osallistu ja vaikuta sivuilla 

www.jyvaskyla.fi/osallistu/illat 

Illan vetäjänä toimi erikoissuunnittelija Antti Rajala ja paikan päällä Tikkakoskella oli 

osallisuuskoordinaattori Hanna Tenhunen. Muistion kokosi osallisuuskoordinaattori Satu 

Altén.  

Apuna toimivat pienryhmien kirjurit. Lisäksi meitä auttoi Kehittyvä Tikkakoski ry:n 

puheenjohtaja Pekka Tuunanen. Kiitokset heille. 

Kiitos kaikille tilaisuuteen osallistuneille. 

Kiitos kaikille palautekyselyyn vastanneille. Yleisarvosanaksi tuli 4 (4/5). 

Asuinalueillat jatkuvat keväällä: 
 

Vuoden 2022 asuinalueiltojen aikataulu on nähtävissä www.jyvaskyla.fi/osallistu/illat 

joulukuun alussa. 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

https://s-asiointi.jkl.fi/eFeedback
http://www.jyvaskyla.fi/osallistu/illat
http://www.jyvaskyla.fi/osallistu/illat
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